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Flevoland voorlopig nog geen 
groeibriljant voor boomkwekers
Binnenhalen Floriade 2022 geen garantie voor realisatie greenport

Flevoland – de meningen zijn erover verdeeld. 

Maar vaststaat dat in de jongste provincie van 

ons land een waar land- en tuinbouwparadijs 

schuilt. De vruchtbare grond, aanwezigheid 

van grote kavels en afwezigheid van potentiële 

klagende omwonenden maken dat veel onder-

nemers in de kwekerijsector smachtend naar de 

provincie kijken. Maar het ontbreken van een 

duidelijke aanwezigheid van boomkwekerijen 

doet veel kwekers afzien van een uitbreiding in 

of verplaatsing naar de polder. Zelfstandig het 

wiel opnieuw moeten uitvinden gaat ze te ver. 

‘De afwezigheid van andere kwekers met wie ik 

ervaringen kan delen en advies kan uitwisselen 

is de reden dat ik vooralsnog geen plannen heb 

voor uitbreiding in Flevoland’, sprak een boom-

kweker vorig jaar op een forum. Toch denkt 

Wouter Weyers van de Kamer van Koophandel 

dat de Floriade van 2022 in Almere processen in 

gang zal zetten die kwekers kunnen stimuleren 

hun plannen te heroverwegen. ‘De Floriade is 

meer dan een feest in 2022 alleen. Als Kamer 

van Koophandel stellen wij alles in dienst van 

het thema van het evenement.’ Almere heeft 

gekozen voor het thema ‘Growing Green Cities’. 

‘De komende jaren komen vooral in het noorden 

van de provincie verschillende kavels vrij. De 

bodemsoort daar komt sterk overeen met wat je 

vindt in Boskoop’, vervolgt de adviseur regionale 

economie van de Kamer van Koophandel Gooi-, 

Eem- en Flevoland. 

Een industrie die duidelijk al heeft geprofiteerd 

van de vruchtbare grond in de polder, is de aard-

appelindustrie. ‘Het gebied rondom Emmeloord 

wordt ook wel het ‘Silicon Valley van de aardap-

pelwereld’ genoemd.’ Weyers zou daar graag 

de boomkwekerij-industrie aan toevoegen. 

‘Flevoland is al een populair gebied voor de trans-

port- en overslagsector, omdat lucht-, water-, rail- 

en wegtransport hier bij elkaar komt. De logis-

tieke afwikkeling is wat dat betreft al geregeld.’

Smeden van allianties

Gedeputeerde Jan-Nico Appelman heeft ver-

gelijkbare ambities, maar is zich ervan bewust 

dat de provincie, om boomkwekers te trekken, 

nog heel wat stappen moet ondernemen. ‘Wij 

realiseren ons dat we nog geen greenport zijn. 

Maar we hebben wel alles in huis’, zegt hij, wij-

zend naar het kenniscentrum van de Universiteit 

Wageningen en verschillende hbo-opleidingen op 

het gebied van land- en tuinbouw die gevestigd 

zijn in de provincie. ‘De kunst is sectoren te ver-

leiden om allianties te smeden.’ Maar hoewel de 

wens er duidelijk is, heeft Appelman nog geen 

vastomlijnd plan om dat te realiseren. ‘De provin-

cie werkt daarom momenteel aan een visiedocu-

ment, waarin duidelijk wordt hoe de verschillende 

thema’s van de Floriade 2022 tot economische 

ontwikkeling in de provincie kunnen leiden.’ Dat 

er voldoende potentie is, staat volgens Appelman 

wel vast. ‘Wij hebben 300 miljoen euro gepro-

De Floriade 2022 vindt plaats in Almere. Boomkwekers kunnen dan opnieuw hun kennis en kunde etaleren. Is de Floriade ook in Almere een 

tijdelijk evenement, of grijpen partijen de kans om ook in Flevoland een greenport te vestigen?  
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Almere heeft gekozen voor 

het thema ‘Growing Green 

Cities’
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gnosticeerd. Dat geeft aan wat het potentieel is.’ 

Om het profijt te maximaliseren, wil hij daarom 

op korte termijn met de boomkwekerijsector in 

gesprek. ‘We willen vaststellen waar zij denken 

dat hun innovatieagenda het best tot z’n recht 

komt. Het doel is om de sector blijvend naar 

Flevoland te halen’, aldus de gedeputeerde. De 

komende tien jaar wil Appelman samen met de 

sector en kennisinstituten bouwen aan busines-

scases waarmee innovaties uitgetest worden en 

vermarktbaar worden gemaakt. De gedeputeerde 

hoopt daarmee het netwerk blijvend in de regio 

te houden, ook wanneer de Floriade in Almere is 

afgelopen.

Op eigen kracht

De ambities van Appelman en Weyers zullen 

echter door de kwekers zelf moeten worden gefi-

nancierd. ‘Flevoland leunt in dat opzicht sterk op 

financiële ondersteuning vanuit Brussel. De pro-

vincie zelf ontbreekt het aan de middelen’, erkent 

Weyers van de Kamer van Koophandel. Hij vindt 

echter ook dat kwekers reëel moeten zijn. ‘De 

waarde van uitbreiding in Flevoland zit ‘m niet in 

de beginfinanciering, maar juist in de opbrengst-

vergroting.’ Kwekers die hun besluit toch willen 

laten afhangen van financiële ondersteuning, zijn 

daarbij aangewezen op de Nederlandse over-

heid. ‘Uiteindelijk is het zo dat fondsen die vanuit 

Brussel komen, via de nationale overheid worden 

‘Het doel is om de sector 

blijvend naar Flevoland 

te halen’

Achtergrond

Gedeputeerde Jan-Nico Appelman (foto: Hugo van den Broeke) Wouter Weyers.

De Floriade 2022 moeten vooral ‘groen’ zijn.
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verdeeld’, zegt Weyers daarover. Daarom is het 

vereist dat de overheid een duidelijke visie heeft 

op de economische mogelijkheden van Flevoland, 

en dan met name de economische mogelijkhe-

den dankzij de Floriade in Almere. Maar bij het 

Landbouw Economisch Instituut (LEI) in Den Haag 

heeft men geen enkel idee. Ook John Janssen 

van de vakgroep Bomen en Vaste Planten van 

ZLTO Nederland heeft nog geen beeld van wat 

Flevoland de komende jaren te bieden zou kun-

nen hebben voor boomkwekers met ambities. 

‘Daar is nog geen industriebreed onderzoek 

naar gedaan’, zo zegt hij. Zelfs de Universiteit 

Wageningen moet nog aan een onderzoek 

beginnen. ‘Ik vermoed dat het daarvoor nog wat 

te vroeg is’, zegt woordvoerder Bouke de Vos van 

de universiteit. Maar met nog maar negen jaar te 

gaan, tikt de klok gestaag door.

Duidelijk potentieel

Volgens de Economische Effectverkenning die 

de Kamer van Koophandel heeft opgesteld, zal 

de Floriade in 2022 ook vooral veel buitenlan-

ders trekken. Schattingen van het totale aantal 

bezoekers lopen uiteen van twee miljoen tot 

vijf miljoen. Almere hoopt te profiteren van de 

nabijheid van Amsterdam. Volgens de organisatie 

van de Floriade vorig jaar in Venlo, grepen veel 

buitenlandse bezoekers de gelegenheid aan om 

zakelijke contacten te leggen en om bedrijven 

in de omgeving te bezoeken. ‘De Floriade was 

een goede impuls om uitbreiding te stimuleren’, 

zegt Hans Koehorst van de Limburgse Land- en 

Tuinbouw Bond (LLTB), die de presentaties in 

Venlo coördineerde. 

De vruchten daarvan zullen de komende jaren 

door greenport Venlo wel worden geplukt. 

Koehorst is ervan overtuigd dat dit zich in 2022 

zal herhalen. ‘Het succes voor boomkwekers 

hangt af van hoe de Floriade in Flevoland wordt 

opgezet’, is zijn mening. Dat de provincie poten-

tie heeft, realiseren de boomkwekers zich al 

lang. Maar om die tot bloei te laten komen, zal 

de provincie toch eerst de boomkwekers in haar 

plannen moeten opnemen. En graag snel, wil ze 

niet de boot missen in 2022.  

In 2022 moeten de plannen voor Almere van een lappendeken veranderd zijn in één geheel.

Achtergrond

De plannen voor de Floriade 2022 zijn groots, maar kansen voor de industrie zijn nog onduidelijk.

‘Het succes voor 

boomkwekers hangt af van 

hoe de Floriade in Flevoland 

wordt opgezet’


